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GROENLINKS N.O. Veluwe 

De vakanties zijn voorbij. 

Ik hoop, dat de zomer, met zon en regen, u allen goed heeft 
gedaan; uit en thuis. 

Prinsjesdag is eveneens al weer achter de rug. Het kabinet 
is uiterst tevreden; dat een groot deel van de bevolking zich 
niet echt herkent in het opgetogen verhaal, wat de koning 

voor mocht lezen, lijkt van een lagere orde. De balans is op orde gekomen; 
koste wat kost en dat brengt het kabinet in euforische stemming. Dat deze 
troonrede eigenlijk niet anders is dan verkiezingsretoriek is in mijn ogen, een 
vorm van ongepast gebruik van het moment. 

De prijs kon nog weleens onverkwikkelijk hoog zijn voor de coalitiepartijen; 
want er zijn veel mensen, die voor deze betere balans zelf alle balans in het 
eigen leven zijn kwijtgeraakt. 

Voor Groen Links wordt het een spannend jaar. De verkiezingen voor de 2e 
Kamer staan voor de deur en zoals het er nu naar uitziet mogen we goede 
verwachtingen koesteren voor een goede uitslag. 

Maar,,,,,, de beer is nog niet geschoten! (sorry; niet de echte GL spreuk geloof 
ik; maar ja, uit het grijze verleden en leuk!).  

En het is een boeiende tijd, waarin de grote vragen over levenskunst niemand 
overslaan: Hoe gaan we om met elkaar? Waar ligt onze verantwoordelijkheid 
voor elkaar en waar stopt-die? Delen we nog wat met elkaar en willen we nog 
wat delen? 

Jesse Klaver blijkt een grote trekpleister te zijn en mijns inziens terecht; hij kan 
prima het GL-programma en de idealen van GL verwoorden en zo helder 
maken waarvoor hij staat. En hij gaat grote vragen niet uit de weg!  

Niet te veel op de “Amerikaanse toer”, hoop ik. 

Een van de belangrijke uitdagingen zal zijn om, vanuit medemenselijkheid, de 
juiste besluiten te nemen inzake het vluchtelingenvraagstuk met daaraan 
gekoppeld de juiste uitvoering; Europabreed!   
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Volgens onze partij verdienen vluchtelingen bescherming en zijn wij gebonden 
aan vrijwillig aangegane verdragen m.b.t. het nakomen en invullen van die 
bescherming. De Europese Groenen willen een Europa, wat geen fort is maar 
een thuis en dat thuis ook aanbiedt aan oorlogsslachtoffers. 

Andere uitdagingen zijn het werken aan het verminderen van de tweedeling, 
die steeds zichtbaarder wordt in onze maatschappij.  

Hoe wordt duurzaamheid vormgegeven op gebied van zorg en welzijn en hoe 
op gebied van milieu en bescherming van de aarde?                                      
Dit zijn nog maar een paar items, die we, in het verlengde ook op lokaal 
niveau tegenkomen en waarmee de gemeenten worden geconfronteerd en 
waar zij beleid op moeten maken en uitvoeren en waar we zelf her en der ook 
een steentje kunnen bijdragen.   

Het zwijnen kerend raster in Epe is zo’n onderwerp, wat raakt aan de wijze 
waarop we de natuur “beschermen”. 

Bas Broekhuizen maakt van zijn hart geen moordkuil in onderstaand artikel. 

“De beslissing voor de aanleg ervan lijkt al te zijn genomen voor ik in 2014 als 
raadslid werd benoemd. 

Dat ik me bewust was van de overlast die zwijnen kunnen aanrichten aan 
onze tuinen en perken is helder gezien de opmerkingen die ik in een 
commissievergadering in 2008 heb gemaakt. Ik heb toen voorgesteld om 
“overlast” te voorkomen of te verminderen, geboortebeperking toe te gaan 
passen. Akkoord; het zwijnen condoom bestond en bestaat nog steeds niet, 
maar…. er is wellicht meer mogelijk. 

Zou de jager niet uitgerust kunnen worden met een geweer dat patronen met 
een anticonceptiemiddel bevat, dat geeft de jager zijn schietbeleving en houdt 
het aantal geboorten beperkter. Onze toenmalige wethouder wuifde alle 
ideeën weg; hij zei: “Ach, wat we ook daaronder verstaan, wij gingen op 
zondagmiddag naar de varkentjes kijken met mijn vader…” 

Serieus is er dus niet verder op in gegaan.  

Inmiddels wordt er dus anders over gedacht zie de aanleg van het  tweede 
deel van het tracé.  

Nu wel met het gaas in de goede stand , kragen en dassendoorgangen? 
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Maar waar hebben we het nu eigenlijk over?  Het gaat er vooral om lijkt het, 
dat de mens en zijn economische eigendommen (waar we die ook vandaan 
hebben) belangrijker zijn dan de belangen van dieren. Alweer een voorbeeld 
dat alles in onze maatschappij teruggebracht wordt tot economische waarden, 
daarbij zijn de belangen van de mens in ons huidig denken kennelijk altijd vele 
malen belangrijker dan die van de natuur. 

Lang, lang geleden, was de mens in balans met zijn omgeving. Als de mens 
door zijn verstand en vernuft al of niet misleid iets verkeerd deed was de 
natuur vaak wel in staat die vergissing weer recht te zetten. Maar de mens 
heeft zich aanzienlijk beter voortgeplant dan de dierenwereld en vooral de 
techniek ontwikkeld om de dieren de baas te zijn. Zo kregen we na de 
middeleeuwen een Veluwe die leeg en bijster was, vanaf de Zuiderzee kust 
kon je bijna tot aan Arnhem kijken…. 

Geen wild en geen bossen; die waren gekapt voor brandstof, wel heide.   
Onze Prins-gemaal Hendrik heeft in de jaren twintig van de vorige eeuw wild 
opnieuw op dit ” wild en bijster land” in laten voeren. Waarom?  Om te kunnen 
jagen, dus Moeflon, Zwijn, Damhert “ werden ondergeschikt gemaakt aan zijn 
“lusten”. Daardoor hebben we nu na een langere afwezigheid weer grofwild in 
onze omgeving.  Het privé plezier van jagen van de prins-gemaal heeft dus 
het probleem van de zwijnenoverlast veroorzaakt. 

Maar is er wel een overlast? Hoeveel of hoe vaak worden mensen 
aangevallen door zwijnen?  Dat aantal is volkomen te verwaarlozen: geef de 
dieren ruimte en er gebeurt niets. Aanrijdingen zijn niet de schuld van dieren 
maar van het verkeer dat door het gebied waar het wild leeft rijdt. Als je 
daaraan iets wilt doen moet je   “oversteek examentheorie voor wild “ invoeren 
en de dieren in regulier  onderwijs onderrichten. 

Flauwekul natuurlijk dat begrijpt u uiteraard.  Wat wel dan? 

Het probleem, net zoals veel andere problemen is dat alles wat in onze 
maatschappij gebeurt wordt afgewogen in geld (ik hoop dat u me gelooft maar 
dit is geen idee van onze Jesse Klaver alleen, ik denk al tientallen jaren zo). 
Laten we het nu gewoon eens zijn met het gegeven dat leven in een bosrijke 
omgeving betekent dat je rekening houdt met die andere bewoners van onze 
mooie omgeving. 

Die andere bewoners zijn: Edelhert, Ree, Wild zwijn en ander Wild (het in 
formaat kleinere wild), zonder dat in geldwaarden uit te drukken.  Laten we blij 
zijn in deze prachtige omgeving te kunnen wonen, en niet in het overbevolkte 
westen van ons land.  Ofwel: dat wonen in deze omgeving geeft een zo grote 
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meerwaarde dat we de natuur (de dieren) de ruimte geven en die juist niet van 
ze af willen nemen.” 

Bas Broekhuizen 

IJsselbiënnale 2017: een (gemiste) kans van formaat voor Heerde 
 
In de zomer van 2017 zal de eerste IJsselbiënnale plaatsvinden, een groots 
cultureel toeristisch evenement. Er worden langs de IJsselroute van Doesburg 
tot Kampen 30 tijdelijke kunstwerken gerealiseerd, die het verhaal vertellen 
van die bewuste plek. Het evenement zal de Hanzesteden en de andere 
aanliggende gemeenten in de schijnwerpers zetten. Er komt een rijk en 
gevarieerd activiteitenprogramma dat een breed, zelfs buitenlands publiek kan 
trekken. 
Het thema van deze eerste biënnale is de klimatologische verandering en de 
impact hiervan op de omgeving en haar bewoners. 
Heerde is met haar kernen Veessen, Vorchten en Wapenveld één van die 
IJsselgemeenten en met de komst van de Hoogwatergeul, die in februari 2017 
plechtig wordt "geopend", het levend voorbeeld van de impact van 
klimaatverandering op de leefomgeving van onze gemeente. Wij vinden het 
alleszins de moeite waard dat het verhaal dat daarover verteld kan worden en 
gehoord wordt. Deelname biedt ons ook volop de gelegenheid om Heerde als 
Cittaslow gemeente te representeren. 
 
Tot onze verbazing bleek Heerde echter (nog) niet aangehaakt als 
deelnemende gemeente! 
In de commissievergadering van 20 september hebben we dit bij de 
wethouder Cultuur aan de orde gesteld en gevraagd naar het waarom.   
De wethouder van Cultuur, Jan Berkhoff zegde de commissie toe om hierop te 
acteren.  
Onze fraktie heeft daarop nog via een brief aan het hele College bepleit om dit 
collegebreed en met voortvarendheid op te pakken. Bij navraag bij de 
organisatie van het evenement bleek dat betrokkenheid vanuit Heerde zeer 
welkom is.  
D66/GroenLinks vindt dit een kans van formaat, die we niet mogen missen!  
 
W.g. Silvia van Amerongen, raadslid GL gemeente Heerde. 

Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl en/of Hilly Schäffer: 
hillyschaffer@kpnmail.nl GroenLinks Epe: www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: www.heerde.groenlinks.nl 
Telefoonnummer Bas Broekhuizen: 0578-614686. 
Opmerkingen over bezorging van de gedrukte vlieger naar Bas. 
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